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Lamačan 7-8
Otvorili nový úrad

Všetkých hostí v  mene Lamača privítala pra-
covníčka OŠKAS MÚ BA-Lamač Blanka Veselá. 
Starostka našej mestskej časti Oľga Keltošová 
poďakovala všetkým za spoluprácu pri bu-
dovaní nových priestorov úradu a  zároveň 
predstavila aj hostí, medzi ktorými nechýbali  
poslanci MZ – Mária Imrichová, Mária Pikulí- 
ková, Marta Janyšková, Pavol Čech a Radolav 
Olekšák, zástupcovia stavebného úradu, ale 
aj iných organizácií spolupracujúcich s našou 
mestskou časťou. Všetkým zatancovali a za-
spievali členovia folklórneho súboru Čečin-
ka a  na záver lamačský dekan Branislav Ča-
niga zaželal novému úradu všetko dobré a aj 
ho vysvätil. Všetci si potom mohli prezrieť no-
vé priestory MÚ BA-Lamač, kde na prízemí je 
okrem recepcie a  pokladne aj miestnosť na 
prijímanie stránok, ako aj kancelárie odboru 
OŠKAS a ODUR. Na poschodí sú okrem kance-
lárie starostky a sekretariátu úradu, kancelárie 
prednostky úradu aj  kancelárie odboru OVSO 
a archív.               

kl

Aj keď sa zamestnanci Miestneho úradu Bratislava-Lamač presťahovali na svoje praco-
visko už začiatkom mája, slávnostné otvorenie úradu sa uskutočnilo až o mesiac ne-

skôr, deň po rokovaní MZ, 5. júna 2009. 

Rozhovor s poslankyňou

Rodičia: výber 
MČ: priestory 
Poslanci: dobrá 
vôľa

Hovoríme s Máriou Pikulíkovou, pred-
sedníčkou Komisie pre veci sociálne, 

zdravotné a bytové MÚ Bratislava-Lamač.

Ste dlhoročná učiteľka v materskej škole  
v Lamači. Ako hodnotíte vývoj situácie 
s lamačskými škôlkami?
Som veľmi rada, že v Lamači detí pribúda. 
Prináša to radosti, ale aj starosti. Momentál-
ne už máme v Lamači rôzne tipy materských 
škôlok. Sú tu dve budovy obecnej MŠ, súk-
romná MŠ Montessori, od 1. 9. 2009 bude 
samostatne fungovať aj cirkevná MŠ a vzni-
ká aj jedna trieda pre nadané deti. Som veľ-
mi rada, že rodičia majú výber,  mestská časť 
Lamač priestory a poslanci dobrú vôľu vyjsť 
všetkým v ústrety.
Ste predsedníčkou sociálnej komisie MZ. 
Aké konkrétne projekty ešte pripravuje 
sociálna komisia do konca roka 2009?
Projekty rozpracované nie sú, ale je schvá-
lený plán akcií na tento rok. Či už je to po-
sedenie s jubilantmi (chodím tam aj s deť-
mi z MŠ Heyrovského s nacvičeným progra-
mom), predvianočná večera pre osamelých 
dôchodcov. V  októbri by sme chceli pripra-
viť akciu Žime zdravo (viac sa dozviete z pla-
gátov a oznamu v Lamačanovi) a v decembri 
by to bola Vianočná kvapka krvi. Rozpráva-
me už o zime, ale ešte je tu len leto. Chcem 
touto cestou všetkým Lamačanom (malým aj 
veľkým) popriať krásne prázdniny, dovolen-
ky plné slnka, pohody a lásky.

Malé hody prilákali Lamačanov
Čečinka pri tanci B. Čaniga vysväcuje novú budovu úradu

Prítomných privítala starostka MČ BA-Lamač 
Oľga Keltošová Poďakovala sa nielen poslan-
com MZ BA-Lamač, pracovníkom MÚ, ale hlav-
ne sponzorovi tejto akcie IMMO BANK s.r.o. Na 
úvod sa svojím rozkošným programom pred-
viedli detičky z DFS Rozálka pod vedením Má-
rie Šimončičovej. Seniori si prišli na svoje pri dy-
chovej hudbe Veselá muzika zo Stupavy. Pre-
stávku vyplnili temperamentným tančekom 
malé slečny Sofia a Isabell a potom už námes-
tím znel spev a hovorené slovo manželov Koll-
mannovcov. Program uzavrela diskotéka pre 
všetky vekové kategórie. Tešíme sa na ďalšie 
akcie v rámci Kultúrneho leta 2009!    oškas

Malokarpatské námestie sa v popoludňajších hodinách 11. júla zaplnilo obyvateľmi Lamača. MÚ pripravil už po druhý raz akciu 
s názvom Malé hody. 

Manželia Kollmanovci pri speve
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že to ľudom komplikuje život. Ale vzhľadom 
na veľkosť tohto územia, to aj je komplikova-
né. Miestny úrad v  tomto čase vykonal kro-
ky na obstaranie projektovej dokumentá-
cie na spracovanie územnoplánovacích pod-
kladov pre územnoplánovaciu dokumen-
táciu zón a  na umiestnenie hlavnej obsluž-
nej komunikácie C1, ktoré potrvá zhruba je-
den a pol roka. Musia sa stanoviť hranice rie-
šeného územia, jeho geodetické zameranie, 
t. j. polohopis a výškopis a pripraviť variant-
né riešenia umiestnenia obslužnej komuni-
kácie C1. Toto je kľúčový krok. Pre jednotli-
vé zóny treba stanoviť regulatívy, t. j. napo-
jenie na siete, ďalšie obslužné komunikácie, 
podlažnosť budov, ich vzdialenosť od ciest, 
verejnoprospešné stavby. Nakoľko ide o me-
gaúzemie, toto všetko si vyžaduje vynalože-
nie obrovských finančných prostriedkov a je 
jasné, že MČ Lamač nebude disponovať fi-
nanciami, ktoré to všetko obsiahnu. Bude 
potrebné zainteresovať vlastníkov väčších 
územných celkov, ktorí nepochybne majú 
záujem stavať v  tomto území bytové domy, 
ale bude nevyhnutné, aby aj všetci ostatní 
vlastníci, pokiaľ budú chcieť stavať svoje ro-
dinné domy, boli do tohto procesu finančne 
zainteresovaní. V neposlednom rade je zaují-
mavé, aby miestny úrad zistil možnosť čerpa-
nia prostriedkov na regeneráciu sídiel. Takže, 
kým sa tu bude stavať, to ešte „trochu“ po-
trvá.

Júlia Ondrišová, poslankyňa MZ

Rodičia si môžu vybrať 
z niekoľkých škôlok

V     arámci nového školského roku 
2009/2010 nastanú v našej mestskej 

časti zmeny nielen v inštitucionálnom 
rozdelení základnej školy s materskou 
školou, ale i v rozšírení ponuky na pred-
primárne a základné vzdelávanie detí a 
žiakov v Lamači.
Ako ste už mohli postrehnúť v priebehu 
tohto roku, MZ MČ BA-Lamač schválilo vo 
februári inštitucionálne odčlenenie ZŠ od MŠ 
a následne v júni zriaďovacie listiny nových 
právnych subjektov. Čo to pre školákov a ich 
rodičov znamená?
Od 1. septembra 2009 zanikne subjekt Zá-
kladná škola s materskou školou, Malokar-
patské námestie 1, Bratislava-Lamač a vzni-
kajú tri samostatné právne subjekty a to:
Základná škola, Malokarpatské námestie 
1, Bratislava, ktorého súčasťou je i Školský 
klub detí. Riadením základnej školy je pove-
rená Mgr. Alena Petáková. 
Materská škola, Heyrovského 4, Bratisla-
va s alokovaným pracoviskom na Malokar-
patskom námestí 6, Bratislava. Čiže materská 
škola bude mať dve pracoviská/budovy, pri-
čom sídlo je na Heyrovského 4. Táto adresa 
je i korešpondenčnou adresou, v tejto budo-
ve si môžete vyzdvihnúť aj prihlášky do MŠ a 
vybaviť potrebné potvrdenia. Riadením ma-
terskej školy je poverená Lenka Kyselová.
Školská jedáleň, Malokarpatské námestie 
1, Bratislava má dve alokované pracovis-

ká: prvé je v MŠ na Heyrovského 4 a druhé  
v MŠ na Malokarpatskom námestí 6. Tieto 
alokované pracoviská zabezpečujú stravova-
nie pre MŠ. Sídlo a zároveň hlavnú prevádz-
ku má školská jedáleň v ZŠ na Malokarpat-
skom námestí č. 1, Bratislava, kde zabezpe-
čuje stravovanie pre žiakov základnej školy. 
Riadením školskej jedálne je poverená Jana 
Latková.
Ale aby sme sa vrátili k základnej otázke.  
Na deti a ich rodičov dané rozdelenie vplyv 
mať nebude. Rozdelením subjektov išlo hlav-
ne o efektívnejšie a prehľadnejšie využívanie 
verejných zdrojov a zlepšenie podmienok 
výchovno-vzdelávacieho procesu vzhľadom 
k nárastu počtu detí v MŠ a žiakov v ZŠ. 
Novinkou je tohto roku i otvorenie nultého 
ročníka. O nultom ročníku informovala v mi-
nulom čísle Lamačana i   riaditeľka Mgr. Ale-
na Petáková. Ide hlavne o  vzdelávanie detí 
s odloženou školskou dochádzkou, ktoré do-
vŕšia k  septembru šesť rokov, ich rozumové 
schopnosti sú normálne, dieťa je emocionál-
ne zrelé, ale zaostáva vo vývine grafomoto-
riky a zrakovo-motorickej koordinácie, nie je 
zrelé na výučbu písania a v rečovom vývine. 
Výhodou je i nízky počet detí v jednej triede, 
kde minimálny počet je stanovený na 8 detí 
a maximálny na 16. 
Okrem tejto možnosti sa v nadchádzajúcom 
školskom roku rozširujú možnosti výchovy 
a vzdelávania týmito subjektmi pôsobiacimi 
na území Lamača:

Montessori  
Montessori je súkromná základná škola 
s materskou školou, ktorá v našej MČ pôso-
bí niekoľko rokov. MZ MČ BA-Lamač schvá-
lilo v   júni 2009 nájomnú zmluvu na prená-
jom priestorov na Heyrovského ul. 2, v býva-
lej budove MÚ MČ BA-Lamač. Deti navštevu-
júce toto zariadenia sa môžu tešiť na začia-
tok septembra, keď nastúpia do novozrekon-
štruovaných tried tejto súkromnej školy.

AGWM – Agentúra vzdelávania mládeže
Ide o  súkromnú materskú školu so zamera-
ním na cudzie jazyky a hudbu. Predpoklada-
ná obsadenosť škôlky je do 30 detí. MZ MČ 
BA-Lamač v   júni 2009 schválilo podpísanie 
nájomnej zmluvy s týmto prevádzkovateľom 
a poskytlo mu priestory v objekte na Zlato-
horskej ul. 18.

Cirkevná MŠ 
MZ MČ BA-Lamač v apríli 2009 schválilo zá-
mer zriadenia cirkevnej materskej školy a  v   
júni 2009 schválilo nájom na 2 pavilóny v ob-
jekte na Zlatohorskej ul. 18. Zároveň v júli 
2009 bude predmetom rokovania MZ návrh 
schválenia nájomnej zmluvy vo vyššie spo-
mínaných priestoroch.

Nakoľko sa zvyšuje krivka počtu narodených 
detičiek v Lamači, je pre jeho obyvateľov ur-
čite prínosom rozšírenie ponuky vzdelávania 
ich ratolestí.
     

Michaela Kövári-Mrázová

Informácie zo zastupiteľstva

Posledné rokovanie MZ pred prázdnina-
mi bolo už v nových v priestoroch – na 

poschodí kina Lamač, vo veľkej zasadačke. 

Na programe zasadnutia bolo tentoraz 
množstvo bodov – od pravidelnej správy 
mestskej polície za uplynulý mesiac, infor-
mácie z  jednotlivých komisií, plnenie uzne-
sení v  roku 2009, cez stanovisko k  účtovnej 
uzávierke za rok 2008 i  k  správe kontrolór-
ky až po tému sa už pravidelne opakujúcu 
– antény na budovách na Heyrovského uli-
ci. Opäť na rokovanie zastupiteľstva neprišiel 
pozvaný zástupca spoločnosti Orange. MZ 
schválilo odčlenenie MŠ od základnej školy 
od 1. 7. 2009, taktiež školskej jedálne, takže 
od 1. júla už máme tri samostatné zariadenia 
– ZŠ, MŠ a ŠJ. Ďalej sa rokovalo aj o nájom-
ných zmluvách s  prevádzkovateľmi stánkov 
na novom trhovisku oproti miestnemu úra-
du – obyvatelia Lamača by tak čoskoro ma-
li nájsť predajňu ovocia a  zeleniny, predaj-
ňu cukrárenských výrobkov a  fornetov, pre-
dajňu mäsa a údenín, ako aj textilu a odevov. 
Zároveň poslanci schválili prenájom priesto-
rov v  budove školy pre združenie EDUCTA, 
ako aj priestory bývalej výmenníkovej stani-
ce na začiatku Studenohorskej ulice pre spo-
ločnosť Baresto, ktorá tu bude prevádzkovať 
fitnescentrum pre mužov i ženy, aj s možnos-
ťou pre deti. Jednou z najzaujímavejších tém 
bolo rokovanie o vzniku nových škôlok v La-
mači (viac v článku na 2. str.). Ďalšou význam-
nou prezentáciu bolo predstavenie projektu 
revitalizácia Malokarpatského námestia, viac 
sa dozviete v samostatnom článku na 3. stra-
ne, ku ktorému bolo zvolané aj verejné zhro-
maždenie občanov na 15. júla.
   kl

Zečák ešte nie je pripravený 
na výstavbu

Veľa obyvateľov Lamača, či už vlastní-
kov pozemkov, ktorí chcú stavať ro-

dinný dom alebo aj väčších investorov, 
ktorí si poskupovali viacero pozemkov na 
výstavbu bytových domov sa pýta, kedy 
sa bude na Zečáku stavať. 
Preto by sme radi ozrejmili Lamačanom fak-
ty a problémy. Územie Zečáka je rozvojové 
územie, čo znamená, že stavebné povole-
nia tu nemôžu byť vydané, preto  chápeme, 
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Objavila nám neznámu hudbu

Organové koncerty Art. Mgr. Evy Kamrlovej, Lamačanky z Podhája, sú pre nás, poslucháčov, nové predovšetkým tým, že znejú cel-
kom ináč ako sme zvyknutí na Sebastiána Bacha a barokových autorov. Možno interpretka nebude so mnou súhlasiť, ale v muzike 

ňou obľúbených majstrov je celkom iný zvuk. Organ ohromujúco nehrmí, ale nežne cengotá, zuní, zvoní...

Organ je síce obľúbený, ale predsa len nie 
bežný hudobný nástroj. Ste drobná posta-
vou, neľakala vás jeho obrovitosť? Aká 
cesta k nemu viedla?
Po skončení základného štúdia som sa usilo-
vala študovať na konzervatóriu hru na klaví-
ri, ale pre veľký záujem o tento odbor, mi po-
núkli pre mňa nový nástroj – organ. Nebol mi 
celkom neznámy, starý otec bol organista, re-
genschori na Orave. Cez prázdniny som po-
čúvala jeho preludovanie, nádherný zvuk or-
ganu a vnímala som ovzdušie v chráme. Štú-
dium bolo dlhé, pre mňa zaujímavé a nie naj-
ľahšie. Od základov organovej hry, cez pozná-
vanie špecifík tohto nástroja, histórie, litera-
túry. Moja cesta k hudbe, k umeniu trvá stá-
le, nie je ukončená, čo je pre mňa veľmi inšpi-
rujúce – cez poznanie pravidiel hry, k pestros-
ti nástrojov, k ich farebnosti, akustike priesto-
rov, spoznávanie nádherných chrámov a kon-
certných sál a najmä pre ľudí v nich.

Počas štúdií bolo odborníkom jasné, že 
majú v rukách výnimočný talent. Rozsah 
vzdelania vám už vtedy umožňoval vybe-
rať si u nás neznáme diela pre organ?
Neuzatváram sa pred žiadnou skladbou, hľa-
dám k nej cestu. Raz to vyjde lepšie, raz za-
se nie. Pri štúdiu ma usmerňovali pedagógo-
via, nechávali mi však otvorené dvierka k mo-
jim obľúbeným dielam z obdobia romantiky, 
k starej hudbe, ale aj pre spoznávanie nových 
skladieb, najmä u nás vtedy neznámych fran-
cúzskych skladateľov. Cítila som sa ako archi-
tekt, ktorý modeluje, spája, tvorí. 

Kde všade v cudzine a s akými dielami ste 
vystupovali? Mohli ste uprednostňovať 
svojich „obľúbencov“?
Ako som spomínala, moja cesta k organu bo-
la dlhá. Počas štúdií som hrala po celom býva-
lom Československu, v NDR, v Rakúsku neskôr 
som vystupovala na koncertoch a festivaloch 
NSR, v Poľsku, Bulharsku, Belgicku, Španielsku. 
Pýtate sa na mojich „obľúbencov“. Vždy sa usi-
lujem vybrať také diela, ktoré mi sedia – napr. 
diela od skladateľov romantizmu Regera, Lisz-

ta, obľúbeného Francúza Messiaena, Belgiča-
na Peetersa. V cudzine som hrala často aj diela 
našich skladateľov. J .S .Bach však tvorí základ 
štúdia. Moja cesta k nemu je stále neukonče-
ná alebo „nekonečná“... Interpretácia Bacha 
vyžaduje natoľko úžasný, sústredený vnútor-
ný pokoj, hudobnú logiku a disciplínu, aké ja 
často v danej chvíli nemám.

Hudby ste sa nevzdali ani v čase, keď ste sa 
vydali a mali deti. „Len“ ste, takpovediac, 
zmenili repertoár – venovali ste sa písaniu 
o hudbe, vzdelávaniu iných. Učili ste hud-
bu aj deti?
Moja rodina ma obohacovala, napĺňala, in-
špirovala. Spolu sme spoznávali prírodu, li-
teratúru, výtvarné umenie. A  musím pove-
dať, že veľa som sa od svojich detí aj ja nau-
čila. Poslúžili mi neskôr ako vzor v mojej ďal-
šej práci – učiť deti. Najskôr menšie na LŠU, 
neskôr väčšie na cirkevnom konzervatóriu. 
Rada som učila, rozdávala som svoje skúse-
nosti žiakom, ale aj spätne som naberala si-
lu od nich.

Prečo ste si obľúbili diela moderných skla-
dateľov?
Lebo žijeme v súčasnosti, máme spoločnú 
reč. Pri prvom predvedení skladby som ako 
tvorca, ktorý spolu s autorom konzultuje, se-
dí pri nástroji, snaží sa vžiť do skladateľových 
predstáv, alebo mu navrhnúť svoje. Je to spo-
ločné, nádherné tvorivé dianie.

Ešte sme vás, medzinárodne uznávanú in-
terpretku, napriek tomu, že ste katolíčka, 
nepočuli hrať v lamačskej Svätej Rozálke. 
Prečo?
Žijeme v  Lamači už niekoľko rokov, sme tu 
spokojní a šťastní. Spoznávame veľa milých ľu-
dí, s ktorými sa v budúcnosti rada stretnem aj 
pri organovej hudbe v kostole. V posledných 
rokoch som mala zdravotné problémy, ale už 
je to lepšie. Rada by som v budúcnosti  v spo-
lupráci s farským a miestnym úradom pripra-
vila pravidelné stretnutie Lamačanov s  hud-
bou, práve u Svätej Rozálky. 

Prečo sa vaše, zatiaľ jediné CD, volá „Iné 
časy“?
Z môjho pohľadu sú dnes naozaj iné časy. Svet 
sa otvoril celému človeku, môžem viac pri-
jímať, ale aj viac dávať. To je pre mňa rozdiel 
a môj jazyk je hudba. 

Anica Seewaldová
Snímky sú zo súkromného 

archívu Art. Mgr. Evy Kamrlovej

Návrh projektu vychádza z  niekoľkých 
základných princípov:

- námestie sa vybuduje v jednej úrovni, kto-
rou je vstup do existujúceho zdravotného 
strediska, na ploche námestia je plánovaná 
nová fontána a  okolie sa doplní zeleňou a 
lavičkami

- investor COOP Jednota vybuduje nové pre-
dajné zariadenie, samostatne v  priestore 
medzi existujúcou ZŠ a  zdravotným stre-
diskom. Prístup na zásobovanie bude z Ul. 
Podháj a  parkovanie jednak na Ul. Podháj 
a  jednak v priestoroch pod objektom. Pod 

objektom bude zabezpečený aj priechod 
popod námestie smerom k  novým poly-
funkčným objektom A a B

- zúži sa terasa pred existujúcim obchodným 
centrom a  v  priestoroch pred existujúcim 
kinom sa vybuduje amfiteáter 

- vybudujú sa dva nové polyfunkčné objekty 
A a B objekt. A pri ZŠ bude mať max. 5 NP, 
objekt B pri parkovisku max. 4. NP

- odstráni sa objekt domu služieb – v  poly-
funkčných objektoch A a B budú zabezpe-
čené aspoň minimálne tie služby, ktoré boli 
poskytované v dome služieb

- hlavný prístup na námestie bude z  ulice 
Podháj 

- na Studenohorskej ulici na ploche bývalých 
Zberných surovín bude vybudovaný parko-
vací dom – objekt C

- vybudujú sa kruhové objazdy na Vrančovi-
čovej aj na Studenohorskej ulici v križovat-
ke s Borínskou ul.

- upokojí a  zatrávni sa zóna pred Kostolom 
sv. Margity a  bude upokojená doprava 
v hornej časti Vrančovičovej ul.

vr

Prečo revitalizovať Malokarpatské námestie?
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Rozprávkový les v telocvični

Každý rok sa mamičky z  materského 
centra Obláčik obávajú, čo im vyve-

die počasie v júnovú nedeľu, keď je naplá-
novaná cesta Rozprávkovým lesom. 

Dvakrát nám počasie žičilo, tento rok však 
Medardova kvapka mohutne opúšťala oblo-
hu, a tak sa cesta rozprávkovým lesom musela 
presunúť do telocvične ZŠ. Nič to však nepo-
kazilo náladu a záujem rodín s deťmi, aby sa 
zúčastnili na tejto milej akcii, ktorá sa už v La-
mači stáva tradíciou. Postupne prechádza-
li jednotlivé stanovištia, na ktorých ich vítali 
rôzne rozprávkové bytosti a plnili ich úlohy – 
zároveň vypĺňali rozprávkovú tajničku. Na zá-
ver všetci dostali sladkú odmenu a  mohli sa 
s rozprávkovými bytosťami na pamiatku aj vy-
fotografovať.             kl

Deň detí na Kačíne

Pri horárni na Kačíne sa uskutočnil už 
18. ročník oslavy Dňa detí pre telesne 

postihnuté deti z Domova sociálnych slu-
žieb na Mokrohájskej ulici v Bratislave. 

Toto podujatie organizujú každý rok bratislav-
skí trampi (tohto roku 6. júna), navštevujúci la-
mačské lesy. Deň plný zábavy sprevádzali kul-
túrne a športové vystúpenia detských, ale aj 
“dospeláckych“ združení. V programe vystú-
pila detská hudobná kapela Vega zo Zohoru 
a tanečný súbor Sillmarion, psovodi zo štát-
nej aj mestskej polície, príslušníci Zboru vä-
zenskej a justičnej stráže, sokoliar a šermiari 
zo Stupavy. Pestrý program doplnilo bohaté 
občerstvenie, po ktorom deti absolvovali ne-
náročné súťaže. Odmenou boli bankovky-ka-
čiňáky. Za túto „tvrdú menu“ si potom v Ka-
čínšope, „nakúpili“ darčeky, ktoré im organi-
zátori a sponzori pripravili. Nezabudnuteľný 
deň plný zážitkov ukončili spoločným tancom 
s organizátormi tejto skvelej akcie.

Pavol Kováčik-Kolo, S.T.O. Tambora

Juniálesu žičilo aj slnko

Prvú podmienku úspešného juniálesu po-
časie splnilo a k  teplu sa pridala aj žiara 

pahreby, na ktorej sa opekali špekáčiky. Ne-
chýbalo ani ľudské teplo slov herečky SND 
Soni Valentovej o jej živote, hereckých za-
čiatkoch, o práci v divadle, filme, či v televízii. 

Beseda s tanečníkmi Mirkou Kosorínovou a To-
mášom Chrenom sa netočila len okolo popu-
lárneho Let´s Dance, ale hlavne okolo ich pe-
dagogickej a profesionálnej práce. V januári 
založená Tanečná škola v Rusovciach nesie ich 
mená. Hostia nešetrili úsmevnými príhodami 
ani odpoveďami na zvedavé otázky obyvate-
ľov domova seniorov v Lamači. Na záver zatan-
covali Mirka a Tomáš svoj obľúbený tanec jive. 
Bombónikom besedy bol určite sonet Vojtecha 
Mihálika venovaný jeho dcére Zuzke. Precítene 
ho odrecitovala Soňa Valentová. Bola to naozaj 
krásna bodka za kultúrnym programom. Do 
tanca i na počúvanie hrala Betka Hrehová.         jch 

Seniori recitujú

V centre kultúry na karloveskej Moleco-
vej ulici sa v júni stretli seniori z celé-

ho bratislavského IV. obvodu na 1. ročníku 
v prednese poézie. 

Túto súťaž vyhlásila Okresná organizácia jed-
noty dôchodcov na Slovensku Bratislava IV. Sú-
ťaž bola venovaná pamiatke nedávno zosnu-
lého básnika Milana Rúfusa. Zúčastnili sa na 
nej seniori z  troch mestských častí, a  to z Kar-
lovej Vsi, Dúbravky a  Lamača. Predniesli ver-
še popredných slovenských básnikov a nechý-
bala ani vlastná tvorba. Nás, Lamačanov, v sil-
nej konkurencii veľmi úspešne reprezentova-
la dvojica Ida Matejovičová a  MUDr. Ján Milo-
šovič. Obidvaja súťažiaci zožali veľký potlesk 
a chválu. Zatial čo pani I. Matejovičová recito-
vala verše M. Rúfusa, MUDr. J. Milošovič sa bly-
sol veršami z vlastnej tvorby. Porota, ktorej som 
bola aj ja členkou, stála pred ťažkým rozhodo-
vaním, komu udeliť cenu. Každý zo šestnástich 
súťažiacich niečím zaujal: výberom básne, vý-
slovnosťou, prednesom, artikuláciou... A tak sa 
porota dohodla oceniť a vyznamenať všetkých.  

 Marta Janyšková

Dúhu Medard neprekvapil

Tentoraz Medzinárodný deň detí v spo-
lupráci s miestnym úradom zorganizo-

valo občianske združenie Dúha. 

Keďže počasie bolo od rána nepredvídateľné 
(Medard naplno „úradoval“), súťaže a atrakcie 
pre deti sa uskutočnili v školskej telocvični. Tá 
sa zaplnila malými i veľkými Lamačanmi a po-
tvrdila, že o tento sviatok majú všetci vždy zá-
ujem. So svojimi vnúčatami prišla ostatných 
podporiť aj starostka mestskej časti Oľga Kel-
tošová. Na záver všetci súťažiaci dostali okrem 
sladkej odmeny a džúsika aj darček s názvom 
Lamača: chlapci šiltovky a dievčatá dáždniky, 
ktoré im do upršaného júna určite padli vhod. 
Po skončení súťaží v  telocvični si deti mohli 
bezplatne pozrieť animovanú rodinnú komé-
diu Blesk v lamačskom kine.            kl

Papierové kráľovstvo

Viete o tom, že ak ste sa 14. júna nachá-
dzali na Malokarpatskom námestí, 

mohli ste stretnúť ozajstnú princeznú? 
Keďže bolo v  to popoludnie krásne a  poriad-
ne slnečno, chránila sa elegantným slneční-
kom. Prihovárala sa deťom a volala ich do kina 
na bábkové predstavenie Papierové kráľovstvo. 
Predstavenie bolo o  neposlušnej a  veľmi roz-
maznanej princeznej Rozmarínke, ktorá nepo-
čúvala výstrahy svojich rodičov a utiekla z bez-
pečného papierového kráľovstva do sveta. V ší-
rom svete sa stretla s množstvom zaujímavých 
predmetov, napríklad s nožnicami a zápalka-
mi... Ale nie každý bol taký dobrý, ako to zo za-
čiatku vyzeralo!!! Až napokon dospela k názoru, 
že rodičia predsa len mali pravdu – malé deti sa 
nesmú túlať samy po svete. Vrátila sa sama do-
mov, ale už ako milé a poslušné dievčatko. De-
ti z predstavenia neodchádzali len tak, ale od-
nášali si popri poučení aj malú pozornosť v po-
dobe korunky a  balónika. Námestie tak ožilo 
množstvom poslušných malých princov a prin-
cezien, hrajúcich   sa s  balónikmi. Ďakujeme 
Kristínke Letkovej, ktorej sa u  nás nie po prvý 
raz podarilo zožať veľký úspech u detí aj u do-
spelých. Uvidíme, čím nás teta Kika alias Kristí-
na prekvapí nabudúce.        M. Janyšková
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Vediete hudobný odbor v Lamači. Odkedy 
u nás tento odbor funguje?
Hudobný odbor v  Lamači existuje od roku 
1975, spočiatku sme boli spojení aj s Dúbrav-
kou a Devínskou Novou Vsou, dnes sme deta-
šovaným pracoviskom ZUŠ Jozefa Kresánka so 
sídlom v Karlovej Vsi.  

Koľko detí ho v súčasnosti navštevuje?
V súčasnosti navštevuje hudobný odbor v La-
mači 53 detí. Sme veľmi radi, že nám každoroč-
ne pribúda viac a viac žiakov. Na talentových 
skúškach sme mali 14 žiakov a verím, že v sep-
tembri pribudnú ešte ďalší.

Na aké hudobné nástroje vyučujete deti?
Učíme hru na klavíri, husliach, dychových ná-
strojoch, violončele a hudobnú náuku. Pre ma-
lý počet záujemcov musia zatiaľ žiaci na gita-
ru dochádzať do Záhorskej Bystrice. Ak by bol 
záujem väčší, určite by sme opäť aj hru na ten-
to nástroj v Lamači otvorili. Od budúceho škol-
ského roka budeme vyučovať tiež spev. Naj-
väčší záujem pretrváva o klavír a flautu.

Pre koľkoročné deti je hudobný odbor ur-
čený?
Najprv chodia deti do prípravného štúdia – 
to už môžu byť aj škôlkari v poslednom roční-
ku. V prvom polroku sa žiaci učia iba hudob-
nú teóriu, v  druhom polroku prechádzajú na 
nástroj podľa svojho výberu, alebo podľa od-
porúčania pedagóga hudobnej náuky. Nasle-
duje 1. stupeň, ktorý trvá sedem rokov a končí 
sa absolventskými skúškami. Žiaci môžu ďalej 
pokračovať 4 roky na 2. stupni. 

Koľko úspešných absolventov ste mali po-
čas svojej dlhoročnej praxe? Koľkí sa dnes 
z nich asi živia hudbou?
Za 34 rokov mojej praxe, tu, v Lamači, absolvo-
valo u mňa v hre na klavíri asi 40 žiakov 1. stu-
peň a okolo 15 žiakov 2. stupeň. Najúspešnej-
ším mojím absolventom je dirigent Peter Va-
lentovič, ktorý pôsobí na ostrove Martinique. 

Už 34 rokov vedie deti k hudbe

Dnes vám predstavíme Hudobný odbor Základnej umeleckej školy Jozefa Kresánka, 
ktorý sídli na Zlatohorskej ulici a vedie ho už od roku 1975 Lívia Habánová.

Spolužiaci sa stretli ako  
dôchodcovia

Mesiac máj nie je len mesiacom rozkvit-
nutých sadov, spomienok na udalosti 

zo starých čias, vzdanie úcty matkám, ale 
aj bol v ňom aj deň pre niekdajších devia-
takov ZDŠ Lamač, ktorí sa stretli po 45 ro-
koch. A tak, 16. mája 2009, sa stretlo v reš-
taurácii Brajan 25 šesťdesiatnikov v  dô-
chodkovom veku, aby si zaspomínali na 
žiacke roky v lamačskej škole. 

Pietne postáli pri hroboch dvoch spolužia-
kov Matilky Kovačičovej a Milanka Gálla, ktorí 
už vymenili pozemské radosti za nadpozem-
ské a kyticami kvetov ich spolužiaci pozdra-
vili. Privítali medzi sebou i bývalých učiteľov 
Kristínu Tesárovú-Kyselovú, ktorá ich učila 
matematiku a  nemčinu, Evu Drábekovú-Po-
lákovú chemikárku, Bohuša Kúdelku výtvar-
níka a  slovenčinárku, ktorá píše tieto riad-
ky. Spomienky priniesli mnohé veselé chví-
le zo školy, smutnejšie z rodinného života: už 
piati z nich stratili svojich najbližších a veľmi 
im chýbajú. Práve táto generácia stredného 
veku pocítila na vlastnej koži stratu zamest-
nania likvidáciou veľkých podnikov, ako bo-
li Technické sklo, Gumon a  ďalšie. Niektorí 
po strate zamestnania začali podnikať a  sú 
úspešní. Nemožno vyrozprávať všetky osu-
dy mojich žiakov, ktorí šliapali po cestách ru-
ží i  tŕňov. Jedno je však isté, že každý si na-
šiel miesto a uplatnil sa tak, aby v živote ob-
stál, a to je najväčší úspech, ktorý môže uči-
teľ dostať po rokoch do daru od svojich žia-
kov. Som vďačná, že som po toľkých rokoch 
stretla deti – dnes už dospelých ľudí, ktorí 
nezabudli na svojich učiteľov, veď oni sa sna-
žili im dať zo seba kus svojho srdca a  umu. 
Ďakujem všetkým, hlavne organizačnému 
výboru na čele s Ankou Ovádekovou-Marko-
vou, ktorá dokázala i  po rokoch svoje orga-
nizačné schopnosti a dala dovedna kolektív 
spred 45 rokov. 

Kveta Slyšková, učiteľka-dôchodkyňa

Ďalší dvaja – traja žiaci z  nášho odboru sa aj 
dodnes profesionálne živia hudbou. 

Koľko pedagógov v  súčasnosti v  Lamači 
pracuje?
V súčasnosti sme tu dve učiteľky klavíra, jeden 
kolega učí na husliach, jeden na dychových 
nástrojoch a jedna kolegyňa na violončele, sú-
časne učí aj hudobnú náuku.

Kde vystupujú tieto deti, akým spôsobom 
prezentujú svoje vedomosti?
Máme pravidelné vystúpenia pre rodičov 
a žiakov, tzv. triedne prehrávky dvakrát do ro-
ka. Okrem toho mávame interné koncerty na 
Sekulskej ulici v  Karlovej Vsi, ale naši žiaci sa 
zúčastňujú aj na verejných koncertoch pri rôz-
nych príležitostiach v  krásnych koncertných 
sálach Bratislavy.

Ak by boli noví záujemcovia, kedy bude zá-
pis do ďalšieho ročníka?
Talentové prijímacie skúšky na budúci školský 
rok sme už mali. Prípadných záujemcov však 
ešte dodatočne prijmeme aj na začiatku škol-
ského roka pri zápise 2. a 3. septembra 2009. 
Na skúškach zisťujeme hlavne cit pre intoná-
ciu a rytmus. 

K. Lepiešová
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Uznesenie č. 59/2009/V – 91/2009/V k návrhu na schválenie zá-
verečného účtu MČ Bratislava-Lamač MZ Mestskej časti BA-Lamač 
A. schvaľuje celoročné hospodárenie MČ Bratislava-Lamač za rok 
2008 bez výhrad.
Uznesenie č. 60/2009/V k situačnej správe mestskej polície za me-
siac apríl 2009 MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie 
predloženú situačnú správu mestskej polície za mesiac apríl 2009 
s pripomienkami.
Uznesenie č. 61/2009/V k stanovisku miestnej kontrolórky k návr-
hu záverečného účtu MČ Bratislava-Lamač za rok 2008 MZ Mestskej 
časti BA-Lamač A. berie na vedomie stanovisko miestnej kontro-
lórky k návrhu záverečného účtu MČ Bratislava-Lamač za rok 2008.
Uznesenie č. 62/2009/V k návrhu Dodatku č. 3 Štatútu hlavného 
mesta SR Bratislavy MZ Mestskej časti BA-Lamač neschvaľuje.
Uznesenie č. 63/2009/V k návrhu schválenia Zriaďovacích listín zá-
kladnej školy, materskej školy a  školskej jedálne MZ Mestskej čas-
ti BA-Lamač A. schvaľuje A1. s účinnosťou od 1. 7. 2009 Zriaďova-
ciu listinu Základnej školy, Malokarpatské nám. 1, 841 03 Bratisla-
va, A2. s účinnosťou od 1. 7. 2009 Zriaďovaciu listinu Materskej ško-
ly, Heyrovského 4, 841 03 Bratislava a A3. s účinnosťou od 1. 7. 2009 
Zriaďovaciu listinu Školskej jedálne, Malokarpatské nám. 1, 841 03 
Bratislava.
Uznesenie č. 64/2009/V k žiadosti o prenájom priestorov – AGVM, 
s.r.o. MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľuje predložený návrh 
zmluvy o nájme nebytových priestorov spoločnosti AGVM – Agen-
túre vzdelávania mládeže, s.r.o. za cenu 10 Є/m²/rok na dobu neur-
čitú s pripomienkami.
Uznesenie č. 65/2009/V k  žiadosti o  odpustenie zmluvného po-
platku z omeškania – Jaroslav Ivančík MZ Mestskej časti BA-Lamač 
A. schvaľuje návrh žiadosti o odpustenie zmluvného poplatku 
z omeškania Jaroslavovi Ivančíkovi vo výške 80 % s pripomienkami.
Uznesenie č. 66/2009/V k žiadosti o vybudovanie detského well-
ness centra – EL-KA Centrum s.r.o. MZ Mestskej časti BA-Lamač ne-
schvaľuje.
Uznesenie č. 67/2009/V k žiadosti o schválenie rozsahu úprav in-
teriéru a priľahlých plôch budovy Heyrovského 2 – Montessori MZ 
Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľuje návrh zmluvných podmie-
nok s pripomienkou –10 eur/m2/rok za plochu tried s tým, že investí-
ciu na rekonštrukciu priestorov plne hradí nájomca a obdobím náj-
mu 4 rokov, B. schvaľuje požiadavku o rozšírenie školského dvora 
Montessori – Heyrovského 2 – 573 m2 – riešiť poskytnutím rovna-
kej plochy v zadnej časti budovy pri zachovaní vchodov do záhrad, 
parčík so sochou A. Húšťavu zachovať a C. neschvaľuje návrh roz-
sahu úprav interiéru a priľahlých plôch budovy Heyrovského 2 spo-
ločnosti Montessori.
Uznesenie č. 68/2009/V k žiadosti o schválenie rozsahu úprav in-
teriéru a priľahlých plôch budovy Heyrovského 2 – Montessori MZ 
Mestskej časti BA-Lamač A. ruší uznesenie Mestskej časti Bratisla-
va-Lamač č.67/2009/V.
Uznesenie č. 69/2009/V k žiadosti o schválenie rozsahu úprav in-
teriéru a priľahlých plôch budovy Heyrovského 2 – Montessori MZ 
Mestskej časti BA-Lamač Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Bra-
tislava-Lamač A. schvaľuje návrh zmluvných podmienok s pripo-
mienkou – 10 eur/m2/rok za plochu tried s tým, že investíciu na re-
konštrukciu priestorov plne hradí nájomca, na  obdobie 4 rokov, 
B. schvaľuje požiadavku o  rozšírenie školského dvora Montes-
sori – Heyrovského 2 – 573 m2 – riešiť poskytnutím rovnakej plo-
chy v  zadnej časti budovy pri zachovaní vchodov do záhrad, par-
čík so sochou A. Húšťavu zachovať pre verejnosť a C. schvaľuje ná-
vrh zmluvných podmienok k  nájomnej zmluve k  budove na Hey-
rovského ul.č. 2 medzi MČ Lamač a Súkromnou ZŠ a MŠ Montesso-
ri s pripomienkami.
Uznesenie č. 70/2009/V k žiadosti o kúpu pozemkov – The Port, 
a.s. – Magistrát hl. mesta MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľuje 
predložený návrh žiadosti spoločnosti The Port, a.s. o kúpu pozem-
kov v k.ú. Lamač parc. č. 644/92 a parc. č. 644/209 za cenu 120 Є/m².
Uznesenie č. 71/2009/V k žiadosti o stanovisko k predaju pozem-
kov – Magistrát hl. mesta SR – The Port, a.s. MZ Mestskej časti BA-

Lamač A. schvaľuje predaj pozemku v  k.ú. Lamač parc. č. 2761 – 
orná pôda o výmere 4956 m², LV č. 3 046 registra „E“ v spoluvlast-
níckom podiele ½, spoločnosti The Port, a.s. po splnení podmien-
ky zverenia predmetných pozemkov do správy Mestskej časti Bra-
tislava-Lamač.
Uznesenie č. 72/2009/V k  návrhu nájomných zmlúv – Trhovisko 
MZ Mestskej časti BA-Lamač A. ruší uznesenie Miestneho zastu-
piteľstva Mestskej časti Bratislava-Lamač č.  200/2008/V zo dňa 18. 
12. 2008 bod B B. schvaľuje uzavretie predloženého návrhu nájom-
ných zmluvy na stánky na Trhovisku na Malokarpatskom námestí,  
a to na obdobie 1 roka s týmito žiadateľmi:
Sau Long Van – stánok č. 1, časť A – nájomné 100 eur/m2/rok
SPAK s.r.o. – stánok č. 1, časť B – nájomné 40 eur/m2/rok
Soňa Mišovičova Čviro – stánok č. 1, časť C – nájomné 40 eur/m2/rok
Dagmar Kováčová – stánok č. 2, časť A – nájomné 40 eur/m2/rok
Familia ME, s.r.o. – stánok č. 2, časť B – nájomné 40 eur/m2/rok.
Uznesenie č. 73/2009/V k žiadosti o prenájom priestorov na Ma-
lokarpatskom nám. 1 – EDUCTA o.z. MZ Mestskej časti BA-Lamač A. 
schvaľuje predložený návrh zmluvy o prenájom priestorov v budo-
ve ZŠ na Malokarpatskom nám. č.1 – EDUCTA o.z. za cenu 10Є/m²/
rok za triedy, chodby a  toalety, a  20 Є/m²/rok za malú telocvičňu 
a posilňovňu, na dobu určitú: 3 roky.
Uznesenie č. 74/2009/V k žiadosti o prenájom priestorov na Zla-
tohorskej ul. – CNČ MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľuje 
nájom na pavilóny 1 a 2 v budove na Zlatohorskej ulici č. 18 na úče-
ly cirkevnej materskej školy za cenu 10 eur/m2/rok za plochu her-
ní a spální na 5 rokov, pričom ostatné podrobnosti nájomnej zmlu-
vy budú schválené na najbližšom zasadnutí Miestneho zastupiteľ-
stva BA-Lamač.
Uznesenie č. 75/2009/V k  žiadosti o  prehodnotenie stanoviska 
k podnikateľskému zámeru – BARESTO s.r.o. MZ Mestskej časti BA-
Lamač A. schvaľuje predložený návrh žiadosti k podnikateľskému 
zámeru spoločnosti BARESTO s.r.o.
Uznesenie č. 76/2009/V k  prezentácii projektu revitalizácie Ma-
lokarpatského námestia MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na 
vedomie prezentáciu projektu revitalizácie Malokarpatského ná-
mestia s pripomienkami, B. žiada k tomuto projektu zvolať verej-
né zhromaždenie občanov v priestoroch kina Lamač v termíne 15. 7. 
2009 - streda o 18. hod.
Uznesenie č. 77/2009/V k návrhu rámcového plánu činnosti MR 
a MZ na 2. polrok 2009 MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľu-
je predložený návrh rámcového plánu činnosti MR a MZ na 2. pol-
rok 2009.
Uznesenie č. 78/2009/V k návrhu plánu činnosti miestneho kon-
trolóra na 2. polrok 2009 MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľu-
je predložený návrh plánu činnosti miestneho kontrolóra na 2. pol-
rok 2009 s pripomienkami.
Uznesenie č. 79/2009/V k správe o plnení uznesení Miestneho za-
stupiteľstva MČ BA-Lamač splatných k  28. máju 2009 A. berie na 
vedomie: splnené uznesenie Miestneho zastupiteľstva MČ Brati-
slava-Lamač číslo 51/2009/V, B. berie na vedomie priebežne plne-
né uznesenia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava -Lamač čísla: 
10/2007/V, 28/2008/V, 83/2008/V, 1/2009/V, 2/2009/V a 51/2009/V.
Uznesenie č. 80/2009/V k správe o plnení uznesení Miestneho 
zastupiteľstva MČ BA-Lamač splatných k  28. máju 2009 MZ Mest-
skej časti BA-Lamač A. berie na vedomie: Informácie MVDr. Pavla 
Čecha o jeho komunikácii s Úradom verejného zdravotníctva k ná-
vrhom zmiernenia negatívnych následkov neionizujúceho žiarenia 
od základňových staníc verejnej rádio-telefónnej siete na ľudský  
organizmus.
Uznesenie č. 81/2009/V k priebežnému hodnoteniu plnenia úloh 
akčného plánu MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie: 
priebežné hodnotenie plnenia úloh akčného plánu za mesiace apríl 
a máj 2009.
Uznesenie č. 82/2009/V k návrhu na zmenu uznesenia č. 
47/2009/V MZ Mestskej časti BA-Lamač A. ruší uznesenie MZ č. 
47/2009/V A B. schvaľuje B.1 predloženie žiadosti o Nenávratný fi-
nančný príspevok v rámci výzvy Operačného programu Bratislav-

ský kraj: OPBK/2009/1.1/03 za účelom realizácie projektu „Revita-
lizácia Malokarpatského námestia – časť Trhovisko“, ktorého ciele 
sú v súlade s platným územným plánom Mestskej časti Bratislava-
Lamač a platným Programom hospodárskeho a sociálneho rozvo-
ja Mestskej časti Bratislava-Lamač. B.2 zabezpečenie realizácie pro-
jektu Mestskou časťou Bratislava-Lamač počas celého obdobia jeho 
realizácie, B.3 financovanie projektu vo výške minimálne 10 % z cel-
kových oprávnených výdavkov na projekt stanovených žiadateľom 
t. j. vo výške 33 194 EUR.
Uznesenie č. 83/2009/V k  informatívnej správe o  činnosti opat-
rovateľskej služby za 1. štvrťrok 2009 MZ Mestskej časti BA-Lamač  
A. berie na vedomie: informatívnu správu o činnosti opatrovateľ-
skej služby za 1. štvrťrok 2009.
Uznesenie č. 84/2009/V k  výstupom z  komisií MZ Mestskej časti 
BA-Lamač A. berie na vedomie: predloženú informáciu .
Uznesenie č. 85/2009/V k žiadosti o vyradenie hmotného investič-
ného majetku MZ Mestskej časti BA-Lamač A. súhlasí s vyradením 
FUN BOXU z majetku Základnej školy s materskou školou, Malokar-
patské nám.1, Bratislava .
Uznesenie č. 86/2009/V k informácii o mimosúdnom rokovaní 
so Športovým klubom stolného tenisu MZ Mestskej časti BA-Lamač 
A. berie na vedomie predloženú informáciu o mimosúdnom roko-
vaní so Športovým klubom stolného tenisu. 
Uznesenie č. 87/2009/V k informácii o k žiadosti o odplatný pre-
vod obchodného podielu v  spoločnosti DUSPAMA spol. s  r.o. MZ 
Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie predloženú informá-
ciu k žiadosti o odplatný prevod obchodného podielu v spoločnos-
ti DUSPAMA spol. s r.o.
Uznesenie č. 88/2009/V k informácii k uzneseniu MZ č. 51/2009/V 
MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie predloženú 
informáciu.
Uznesenie č. 89/2009/V k informatívnej správe k zriadeniu domo-
va sociálnych služieb AURA senior penzión, n.o. MZ Mestskej čas-
ti BA-Lamač A. poveruje starostku MČ BA-Lamač vydaním záväz-
ného kladného stanoviska k  projektu domova sociálnych služieb  
Aura senior penzión, n.o.
Uznesenie č. 90/2009/V k návrhu na zriadenie komisie na prešet-
renie sťažnosti MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľuje zriadenie 
komisie na prešetrenie sťažnosti skupiny obyvateľov Mestskej čas-
ti Bratislava-Lamač na poslankyňu Mgr. Máriu Čačíkovú v  zložení:  
RNDr. Dušan Akantis, JUDr. Marek Bartovič, Mgr. Richard Čanaky, 
MVDr. Pavol Čech, JUDr. Peter Grom, Mgr. Mária Imrichová, Mgr. 
Marta Janyšková, Mgr. Ing. Radoslav Olekšák, Ing. Ľudovít Lučenič, 
Mária Pikulíková, Ing. Daniel Valentovič, CSc., JUDr. Júlia Ondrišová 
a za predsedu uvedenej komisie menuje JUDr. Petra Groma.
Uznesenie č. 91/2009/V k informatívnej správe k protihlukovej ste-
ne pri diaľnici D2 v Lamači MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na 
vedomie informatívnu správu k protihlukovej stene pri diaľnici D2 
v Lamači, B. ostro protestuje proti stanovisku NDS o výstavbe pro-
tihlukovej steny v  roku 2014 a C. žiada NDS, aby bezodkladne vy-
budovala pre obyvateľov MČ BA-Lamač na diaľnici D2 protihluko-
vú stenu tak, ako to žiadali občania MČ BA-Lamač petíciou podanou 
na MÚ MČ BA-Lamač v  roku 2004, na základe ktorej boli uskutoč-
nené merania hlukových hladín, ktorých výsledkom bolo už v tom 
čase prekročenie hlukových limitov a  následne uskutočnené roko-
vania na Magistráte hl. mesta SR Bratislavy a Ministerstve dopravy 
pôšt a telekomunikácií, ktoré vyústili do schválenia projektovej do-
kumentácie protihlukovej steny a vydania záväzných stanovísk k sta-
vebnému povoleniu a opätovnému zaradeniu výstavby protihluko-
vej steny do priorít NDS v roku 2009. Posledné stanovisko NDS po-
važujeme za hrubú aroganciu moci a zavádzanie verejnosti údajmi 
o  jej výstavbe v  roku 2009 a D. obracia sa na primátora hlavného 
mesta SR Bratislavy o vyjadrenie podpory pri presadzovaní záujmov 
obyvateľov s trvalým pobytom na území MČ BA-Lamač pri realizá-
cii ich práva na zdravé životné prostredie a E. žiada starostku MČ 
BA-Lamač o zabezpečenie vypracovania hromadnej žaloby obyva-
teľov MČ BA-Lamač, aby zo NDS upustilo od obťažovania obyvateľov  
hlukom z diaľnice D2.

Uznesenia zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Bratislava-Lamač, 4. 6. 2009
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Jubilanti
Júl 2009
91 rokov  Ružena Kirchmayerová 
90 rokov  Helena Karvašová
 Emília Pohanková 
85 rokov Margita Odzganová
 Oľga Tošerová
 Amália Palcová
 Ignác Lučenič
 Ladislav Janík 
80 rokov Magdolna Molnosi
 Štefánia Foltínová
 Mária Bodlárová
  Juraj Šimko
  Marta Buderníková
 Anna Požgayová 
75 rokov Anna Világiová 

August 2009
98 rokov Irena Gáliková 
90 rokov Mária Luptáková
 Rozália Planková
 Gabriela Hatašová 
85 rokov Mária Maňková
 Božena Špirková
 Irena Šipošová
 František Chrappa
 Viktor Koyš
80 rokov Ján Hrubý
 Rozália Vavrovičová
 Anna Salayová
 Augustín Rímeš
75 rokov Ljuben Cvetkov
 Adela Vokurková

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého poby-
tu BA - Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie ne-
aktuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V júni a júli sa  
v Lamači narodili:
5. 6.  Magdaléna Buráková
9. 6.  Natália Švirecová 
12. 6. Romana Neumeisterová
16. 6.  Olívia Živčicová
2. 7.  Martin Šenkýř 
3. 7. Linda Marková
9. 7.  Stella Štilichová

Načasovanie nemohlo byť lepšie, pretože v au-
guste sme vo vynovených priestoroch mohli 
privítať vskutku vzácnu návštevu – okinavských 
majstrov karate a  kobudo. Dvaja držitelia 10. 
danu v  karate a  kobudo majstri Choju Kiyuna 
a Seitoku Matayoshi sú žijúcou legendou aktív-
ne cvičiacich majstrov, ktorých si považujú nie-
len na Okinave, ale v celom svete. 
Vrcholom sklonku minulého súťažného roku 
bola účasť Andrey Klementisovej na Majstrov-
stvách sveta WTKA v  talianskej Carrare. Zvyk-
li sme si už, že sa nevracia bez medaily. Ako sa 
na svoje výsledky pozerá táto vzrastom nevy-
soká a štíhla slečna? „Priniesla som päť medailí: 
dve zlaté a tri bronzové kovy. Prvú zlatú medai-
lu som získala za kata duo (cvičenie vo dvojici) 
s kolegyňou z reprezentácie Frederikou Hrnčia-
rovou v  kategórii kadetiek. Druhý titul bol eš-
te vzácnejší, pretože som ho získala za kate-
góriu kobudo – cvičenie s krátkou zbraňou sai 
– v kategórii seniorov. Je to môj prvý seniorský 
titul a  o  to viac si ho cením. Tri bronzové me-
daily som vybojovala za kata juniorov a kade-
tov a duo junioriek. Bola to veľmi náročná sú-
ťaž, pretože eliminácie a  finálové boje trva-
li postupne iba päť dní, čo znamenalo päť dní 
maximálneho sústredenia a  špičkových výko-
nov.“ Za tieto výsledky bola Andrea vyhlásená 
za najúspešnejšiu juniorku Bratislavského sa-
mosprávneho kraja pre rok 2008 a najlepšiu ju-
niorku Slovenskej federácie karate. 
Činnosťou nášho klubu nie je však len starost-
livosť o  špičkových reprezentantov, práve na-
opak, je to hlavne mravčia práca trénerov de-
tí a mládeže – Daniela Talacka, Miroslavy Sitho-
vej, Františka Šebeja a  ich asistentov, ktorí pri-
pravujú začiatočníkov na cestu karate a súťaže-
nia. Postupnou a systematickou prácou sa začí-
najú objavovať aj ďalší veľmi perspektívni pre-
tekári napr. Matúš Nemec, Ján Držiak, Martin 
Polák, sestry Alexandra a Tamara Szomolányi-
ové, Michal Kováčik a ďalší. Výsledky tohtoroč-
ných majstrovstiev Slovenska mládeže a dospe-
lých v Púchove na sklonku apríla hovoria záro-
veň aj o  stabilných výsledkoch starších prete-
károv ako sú: Andrea Klementisová – 1 zlatá, 2 
strieborné a 1 bronzová medaila, Ingrid Bezná-
ková – 1 strieborná medaila, Marcel Talacko – 1 
zlatá a  1 bronzová medaila. Je na mladšej ge-
nerácii, aby na tieto úspechy dokázala úspešne 
nadviazať.
Pre mnohých sa len pred niekoľkými dňami 
začali prázdniny, čas leňošenia a  relaxu. Pre 
dvoch členov nášho klubu – Andreu Klementi-
sovú a Marcela Talacka – čas vrcholnej prípra-
vy na Svetový pohár v kolíske karate na japon-
skej Okinave. Viac o  tomto jedinečnom podu-
jatí hovorí viceprezidentka klubu, asistentka 
reprezentačného trénera Ľubomíra Klementi-
sová (5. dan karate): „Svetový pohár na japon-
skej Okinave sa uskutočňuje opäť po šiestich 
rokoch. Je to ohromná oslava karate a kobuda 

v kolíske tohto bojového umenia, ktoré je prá-
ve tam vnímané nie ako šport, ale ako celoži-
votná cesta a spôsob života. Svetový pohár sa 
uskutočnil doteraz len 4 razy v nepravidelných 
intervaloch a vždy sa tam zišlo viac ako 2 500 
aktívnych cvičencov z  celého sveta. Pozvánky 
na tento turnaj môžu dostať len skupiny, kto-
ré majú priamo učiteľov na Okinave. Z toho vy-
plýva, že už len účasť je cťou. My ale dúfame, že 
sa nestratíme ani na športovom poli a že sa nie-
komu podarí nadviazať aj na môj úspech z roku 
1999, keď som práve tam získala striebornú me-
dailu. Andrea bude štartovať v súťaži kata juni-
oriek a Marcel v cvičení kobudo s palicou. Drž-
te im palce.“
O tom, prečo je Okinava taká výnimočná, sme 
sa dozvedeli od prezidenta klubu, 5-násob-
ného majstra sveta, asistenta reprezentačné-
ho trénera Jána Dada (6. dan): „V našom klube 
sa cvičí tradičné okinavské karate, ktoré je nie-
len nevyhnutným základom prípravy na šport, 
ale ponúka i možnosť pohybového vyžitia sa do 
konca života. Že to nehovorím len tak, môže po-
tvrdiť aj vekové rozpätie našich členov od 4 do 
67 rokov. Majster Choju Kiyuna z Okinavy má 87 
rokov a stále aktívne cvičí. Na Okinave, ale ide 
ruka v ruke s karate aj kobudo – boj so zbraňami, 
ktoré boli pôvodne poľnohospodárskym alebo 
iným náradím – napr. palica (bo), kosák (kama), 
veslo (ekku), cepy (nunčaku), sai (oceľový trojzu-
bec). My sme sa začali venovať kobudo len pred 
5 rokmi a hneď si nás pod „krídla“ vzal majster 
Seitoku Matayoshi (10. dan karate, 10. dan ko-
budo), ktorý je považovaný za jedného z najlep-
ších majstrov narábajúcich so zbraňami od dôb 
šermiara Musashiho. Zatiaľ ovládame tri zbrane 
– bo, sai a ekku. Po rokoch tréningu traja tréneri 
klubu František Šebej (7. dan), Ján Dado a Ľubo-
míra Klementisová zložili v máji priamo na Oki-
nave pred skúšobnou komisiou skúšky na 2. dan 
kobudo. Dovoľujem si povedať, že je to aj s ďalší-
mi dvoma majstrami Ladislav Klementis (8. dan 
karate) a Ľudovít Divinec (7. dan karate) na Slo-
vensku a aj vo svete rarita.“

-mija-

V oáze Okinavy je kolíska karate a kobudo

Presne pred rokom sme začali s rekonštrukciou obyčajnej triedy 
ZŠ na tradičné okinavské karate „dojo“. Tento krok bol dobrou 

investíciou aj pomocou rodičov, dvoma percentami z daní a spon-
zorov sme vytvorili „oázu“ tradičnej Okinavy, kolísky karate a ko-
budo v našej mestskej časti. 

Olívia Živčicová
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Knižnica pozýva

(sídli v budove Základnej školy) 
Malokarpatské námestie 1

tel.: 02/64 789 737
Zodpovedná pracovníčka: Milada Janžová

Výpožičné hodiny od 29. 6. do 31. 8. 2009
Utorok  13.00 – 19.00
Štvrtok  13.00 – 19.00
 

Program kina na júl a august

26. 7.  TERMINÁTOR SALVATION – Post
- apokalyptický film, zasadený do 
roku 2018, 19. hod., 2,50 €

2. 8.  Z  NOVU 17 – Tínedžerská komé-
dia, 19. hod., 2,50 €

8. 8. Doba ľadová 3: Úsvit dinosau-
rov, 15.30 a 18.00 hod., 2.50 €

9. 8.  LÍBAŠ JAKO BŮH – Nová česká ko-
média, plná vášne, rozchodov i ná-
vratov, 19. hod., 2,50 €

16. 8.    VO ŠTVORICI PO OPICI – Bláznivá 
komédia o  rozlúčke so slobodou, 
ktorá dopadla veľmi zle, 19. hod., 
2,50 €

23.- 24. 8. HARRY POTTER A  POLOVIČNÝ 
PRINC – Volde Mortova sila rastie, 
Harry sa musí pripraviť na súboj, 
19. hod., 2,50 €

30. 8.   PROMĚNY – Vizuálne podmanivý 
film sleduje osudy štyroch rôznych 
ľudí, 19. hod., 2,50 €

 
 
ZMLUVNÁ DOPRAVA

VÁŽENÍ ZÁKAZNÍCI, Dovoľujeme si vás upo-
zorniť na novovzniknutú dopravnú spoloč-
nosť anielik, ktorá pre vás pripravila množ-
stvo nových služieb za veľmi príjemné ceny. 

Viac informácií získate na www.anielik.sk 
Bezplatné telefónne číslo: 0800 14 00 84 
Preprava osôb – rozvoz tovaru – odvoz 
automobilov – malé sťahovanie – donáška 
nákupov do domu – doprava zamestnan-
cov – doprava zdravotne postihnutých

NOVOOTVORENÁ SÚKROMNÁ MŠ Zvon-
ček V  LAMAČI OTVÁRA SVOJE BRÁNY 
2. 9. 2009.

Zvonček je zameraný na hudobnú výchovu 
a  anglický jazyk pod vedením skúsených 
pedagógov. Prijímame deti vo veku od 2 
do 5 rokov. 
Kontaktná osoba: Mgr. Michal Belohorec,  
skolka.zvoncek@gmail.com. tel.: 0910 915 500

Súkromná škôlka Zvonček príjme učiteľ-
ku materskej škôlky na TPP. Požiadavky na 
uchádzača: min. stredoškolské pedagogické 
vzdelanie, prax, anglický jazyk – aktívne, ovlá-
danie hudobného nástroja, bezúhonnosť, po-
zitívny vzťah k deťom.
Ponúkame: Dobré pracovné podmienky 
a platové ohodnotenie, týždeň dovolenky  
navyše. Nástup možný k 1. 9. 2009. Živo-
topisy zasielajte do 20. 7. 2009 na adresu:  
skolka.zvoncek@mail.com. Kontaktná osoba:
Mgr. Michal Belohorec, tel.: 0910 915 500 
 

Riadková inzercia

● Elektroinštalačné práce – firma AMOmont,
s.r.o. – mobil: 0903 455  229, e-mail: 
amomont@gmail.com
● Prepis VHS, DV kaziet na DVD, úprava zázna-
mu podľa požiadaviek, foto, video. Kontakt: 
0904 910 722
● Predám 2-izbový byt, na Studenohorskej 
ulici, 2./8 posch. Čiastočne zrekonštruovaný. 
Cena: dohodou. Kontakt: 0917 066 146
● Maľby stierky nátery! 0903 174 236
● AKO ČISTO! Upratujeme spoločné priestory 
v  obytných domoch. Už názov firmy hovorí, 
akí sme! Michal Kotraba: 0905 124 961
● Rezanie a búranie betónu: 0908 459 155
● Predáme 2-izb. byt v Lamači, Studenohorská, 
56 m2, 2./7 posch., zrekonštruovaný. Kontakt: 
0908 155 999
● Dám do prenájmu garážové státie v  dome 
Heyrovského 9, cena: 60 €/mesiac. Kontakt: 
0902 405 473

Pozvánky

KULTúRNE LETO:

25. 7. 2009 
Koncert pre mladých - skupina Save the Cookie  
Malokarpatské námestie 18,00 – 20,00 hod.
8.8. 2009 
Country koncert
Program na cca 3 hodiny. Vystúpi aj tanečná 
skupina, bude aj súťaž!
Malokarpatské nám. , 19,00 hod.
22. 8. 2009 
Koncert pre mladých -  rocková skupina
Malokarpatské námestie,  18,00 – 20,00 hod.

Podrobné informácie budú vo vývesných skrin-
kách na informačných letákoch.

HRUBé HODy:

4. - 6. septembra 2009
4. 9.
Začiatok o 16,00 hod. - Vystúpenie žiakov 
ZUŠ
17,00  Kaukliar Krupala - program pre deti
18,00  Jadranka - hudobný program
19,30  Manua hea - ohňová show
20,00  Hudobná produkcia - hudba - tanec
5. 9. 
15.30  Baba Jaga Band - program pre deti
16.30  Záhorienka - ľudová dychová hudba
18.00  Operety a cigánske piesne v podaní  
 Mariky Godovej
19.30  SENZUS
20.30  Hudobná produkcia - žrebovanie tom- 
 boly
6. 9. 
15,30  Detský folklórny súbor Rozálka
16,00  Folklórny súbor Devín
17,00  Hudobno-zábavný program skupiny  
 Eminent

Kolotoče a stánky!

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač

Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  nestránkový deň
Streda  8.00 – 12. 00   
   13.00 – 17.00
Štvrtok  8.00 – 11.00
Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:
Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Piatok: 8.00 –11.00

Najbližšie zasadnutie miestnej rady - 3. 9.  
a miestneho zastupiteľstva - 23. 7. a 17. 9. 

R
iadkovú aj plošnú inzerciu do m

esačníka Lam
ačan podávajte prosím

 v našej zberni inzercie: firm
a FU

X
O

, Lam
ač - R

ajtákova 58, tel: 02/ 64531371, 0905 553699, e-m
ail: lam

acan@
fuxo.sk, všetky inform

ácie nájdete na w
w

w
.lam

acan.sk

Riadková inzercia - 02/2007
Kúpim SP v Lamači do 7 árov + 1-izb. byt

Tel.: 0903 755 383
Dám do prenájmu 2 garážové státia v suteréne 
obytného bloku na Heyrovského 9 cena 2.000,- 

Sk/mesiac za 1 státie kontakt 0903 754 219
Darujem v zachovalom stave 200 l 
mrazničku zn. Elektrolux a pračku 

zn. Malber. Tel: 0903-461-091 

Rajtákova 58, Lamač, tel.: 6453 1372, 0908 828612, web: obuv.fuxo.sk, e-mail: obuv@fuxo.sk

Pánska obuv 47 - 52

podmerné veľkosti od 32 Dámska 
obuv 42 - 46 

RAJTÁKOVA 58, BA-LAMAÈ
WWW.FUXO.SK, FUXO@FUXO.SK

02/ 6453 1371, 0905 55 36 99

FAREBNÉ KOPÍROVANIE
DO KONCA FEBRUÁRA 2007 IBA

9,90 SK/A4 S DPH

NADMERNÁ A PODMERNÁ OBUV

www.nabytokdelta.sk

Tel.: 02/ 64536691-2, 0904 107 357

OD TERNO D.N.V.
Bratislava - Dev. N. Ves

Otváracie hodiny:
Po - Pia: 10.00 - 19.00

So 9.00 - 14.00

Presťahovali sme sa 
z OD Ružinov

Avalon

MASÁŽE – KADERNÍCTVO, 
nechtové štúdio - veštenie 

- duševná kozmetika
Čajovňa

Zhorínska 11, BA-Lamač, konečná BUS 23, 30, 63
Otvorené: Utorok až Sobota od 10.00 do 21.00 h. 

Objednávky: 0908 846 304, 0907 988 074

Pedikúra - Manikúra

Otvorené podľa objednávok.
Heyrovského 12, BA-Lamač

Mobil: 0903 782 012


